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Tid: Måndagen den 23.9.2013 kl. 13.00 

Plats: Nordkalk, möteslokalen Pensionatet, 

Pargas 

 

Deltagare: 

Sanna Tikander, Velho/EF:s NTM-central 

Kjell Weppling, Nordkalk 

Kati Javanainen, Velho, EF:s NTM-central 

Pekka Paavilainen, EF:s NTM-centralen 

Janne Suomela, EF:s NTM-central 

Sami Heinonen, I samma båt rf 

Helena Fabritius, ÅSP 

Carl-Sture Österman, Pargas stad 

Peter Fritzén, Pro Agria/Finska Hushållningssällskapet 

Sonja Lindström, Kimitoöns kommun 

Joni Holmroos, Sydvästra Finlands vattenskyddsförening 

Tapio Penttilä, Egentliga Finlands förbund, ordförande 

Katja Bonnevier, Skärgårdshavets biosfärområde, sekreterare 
 

Föredragningslista 

   
1. Mötet öppnades kl.13.10  
2. Nordkalk presenterar sig, Kjell Weppling. 
Nordkalk hör till Rettig Group -koncernen. Weppling presenterade deras miljöprodukter som 
har med behandling av dricksvatten och avloppsvatten, rening av avgaser från förbränning, 
produkter för att minska utsläpp av fosfor vid markberedning i jordbruk och fostop-produkter.  
Se presentation. 
3. Föregående mötets protokoll godkändes. 
4. Val av ordförande. Tapio Penttilä går i pension. Gruppens föreslog Sami Heinonen till ordfö-
rande och han valdes enhälligt till ordförande för Skärgårdshavet-arbetsgruppen. Joni Holm-
roos föreslogs och valdes till vice ordförande. 
5. Vatten- och havsvårdens aktuella ärenden 
-lägesrapport om klassificering av grundvatten och förberedandet av åtgärdsprogrammet. 
Man har gjort upp en karta över alla karterade grundvattenområden, som är eller har varit i 
användning. Grundvattentillståndets klassificering blev färdigt på sommaren 2013. De flesta 
områdena är i gott skick, men några i risk för nedsmutsning. Carl-Sture Österman berättade att 
Korpo Rosklax grundvattenresevoar har torkat ut på grund av flera olika åtgärder som gjorts 
kring området. Vikom plantskola är under undersökning (Simetzin), Kila är ett riskområde, pga. 
nitrater och bekäpmingsmedel (DEDIA).  
-Ytvattenklassificiering blir snart färdig, ekologiska är färdig och kemiska blir snart färdig. Hela 
Skärgårdshavet har en måttlig ekologiskt status, Bottenhavet har en god status. Pargas sötvat-
tenbassäng har en dålig status och de flesta vikar har en dålig status. 
- År 2014 blir utkastet för vattenvårdens åtgärdsprogram för den nya planeringsperioden 2016-
2021 färdig. 
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-Skötsel av havsområden. Uppföljningsprogram under arbete och blir färdigt sommaren 2014. 
Olika sektorvisa arbetsgrupper för planering av åtgärdsprogrammet. Egentliga Finlands NTM-
central är ansvarig tillsammans med SYKE. 
6. Förverkligandet av målsättningarna som fastställdes på vårvintern. Se bilaga. 
7. Aktuellt från vattenområdet. NATURA-planerna som gjorts under VELHO-projektet blir fär-
diga före 2014. Förnyade hemsidor för Pro Skärgårdshavet och Velho. Pro Skärgårdshavets 
nyhetsbrev i oktober. Pro Skärgårdshavets programmöte 3.12 i Ämbetshuset. RAKI-
programmet öppnades för projektansökningar, se info på miljöministeriet. För finansiering för 
vattenskyddsåtgärder i samband med jordbruk kontakta Mikko.j.jaakkola@ely-keskus.fi. Via 
EU-programmen kan man inte söka pengar just nu. 
8.Övriga ärenden. Aktuellt om anvisningar för dumpning av muddringsmassor. En arbetsgrupp 
för dumpning av muddringsmassor tillsattes. Ett utkast börjar bli färdigt. Gruppen har bett om 
tilläggstid till slutet av året. 28.10 ordnas ett tillfälle för att informera och höra intressenter. 
Tennföreningarnas gränsvärden skärps inte. Man kommer att lyfta bättre fram placering av 
dumpningsmassor. Harri Helminen bjuds in på nästa möte igen.  
-Skärgårdshavets biosfärområde firar 20-års jubileum nästa år. 
-Teho plus ger rådgivning om  miljöersättningar till lantbruksrådgivare. 
-7.10 Green Islands slutseminarium 
-Alla kan gärna se igenom arbetsgruppens åtgärdsprogram för att fylla i verksamhet och åtgär-
der som behövs. Tabellen har betydelse för hur finansieringsprogram riktar sin finansiering.   
9. Nästa möte. 26.2.2014, kl.10-12. 
10. Mötet avslutades kl.15.15. 
 
 

 

Katja Bonnevier - arbetsgruppens sekreterare 

Biosfärområdets koordinator  
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